
Spisovateľ Marek Vadas radí kráľovi 
 

So spisovateľom Marekom Vadasom sme sa stretli v piešťanskej knižnici na prezentácii jeho 
najnovšej knihy Útek. Aj v nej využil svoje bohaté skúsenosti z niekoľkých pobytov v Afrike. 
Okrem písania sa Marek vo voľnom čase venuje tiež  canisterapii,  takže v knižke nechýba  ani 
psík. Z jeho zaujímavých zážitkov v Afrike by sa mohol natočiť aj film. Posúďte sami, 
ponúkame vám malú ukážku.  
 

Z knižky Útek sme sa dozvedeli, že ste poradcom kamerunského kráľa. Má ten kráľ aj 
korunu?  
Korunu nemá, ale má zaujímavé oblečenie a  veľa rôznych atribútov, ktoré má pri sebe. Je 
tam čarodejná palica, je tam zvláštny roh, z ktorého pije palmové víno, na hlave nosí veľmi 
čudesnú čapicu plnú mušlí z rôznych sklíčok, je ťažká, špicatá, veľká, po bokoch  pri ušiach 
má také kryty, vyzerá ako slonia maska. 
 
A čo mu radíte? 
Kamerun nie je kráľovstvo. Je to krajina, ktorá má parlament a prezidenta, ale v horách je 
veľa menších kráľovstiev. Tam to funguje tak, že vládne kráľ a rada starších. O všetkom 
rozhoduje kráľ a v niektorých veciach mu tá rada starších pomáha.  Ja tam chodím každý rok, 
komunikujem s ním v angličtine. Každé kráľovstvo má svojho liečiteľa, čarodejníka. 
V kráľovstve, kde som radcom je kráľ aj liečiteľ a lieči ochrnutých ľudí. Chodia  k nemu, do 
jeho nemocnice,  chorí  z celej krajiny i zo zahraničia. Napríklad sú to ľudia po mozgovej 
mŕtvici. 
 
Ako žijú ľudia na vidieku Kamerunu? 
Oni sú v podstate šťastní, lebo majú všetko, čo k životu potrebujú. Situácia, ktorá je v okolí 
Čadského jazera, tá sa dotýka približne 20% kamerunského územia a tam sú také neschodné 
cesty, že napríklad 100 km znamená veľmi veľa,  je to asi 500 km od toho kráľovstva. Tamojší 
ľudia sú zvyknutí žiť z toho mála, majú rodu trikrát ročne. Oni by v podstate nepotrebovali 
nič, len mať dobrú vládu, ktorá by bola neskorumpovaná, ktorá nepredá svoju krajinu 
nejakým ťažiarom lesov... 
 
Prejdime na príjemnejšiu tému - idú Vianoce,  nový rok sa blíži, aké sú Vaše želania? 
Ja by som si želal viac pokoja a času. 
 
Keď čas, aj napríklad na čítanie kníh? 
Vždy si rád  prečítam niečo nové  z africkej beletrie.  
 
Želáme Vám príjemné sviatky, pokojný nový rok a splnenie toho, čo si sám želáte. 
Ďakujem. Ja  prajem Vašej knižnici veľa nových malých čitateľov! 
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